
  

 

 

 

 

 

HARIDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

Jõhvis, 16. mail 2022, nr 1-5.9/5 

 

Koosoleku algus kell 17.00 

                   lõpp kell 19.00 

 

 

Koosolekut juhatas hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed (registreerimisleht lisatud) ning vallavalitsusest haridus-, kultuuri- ja 

spordinõunik Maria Laanemäe ja arendusnõunik Rein Luuse. 

 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi valla arengukava arutelu haridusvaldkonna osas. 

2. Volikogu 19. mai 2022 istungile esitatud eelnõude tutvustamine. 

3. Muud küsimused. 

 

Komisjoni esimees Tea Allikmäe teavitas komisjoni liikmeid, et eeldatavasti jõutakse koosolekul 

arutada vaid päevakorras saadetud esimest punkti ning tänas komisjoni liikmeid Anne Endjärve ja 

Hälis Värimäed valla arengukavasse esitatud põhjalike parandusettepanekute eest. 

 

Hälis Värimäe: suures visioonis peaks kajastuma mida me hariduse vallas soovime pakkuda, samas 

tahaks minna täpsemaks, kuid see peaks siis olema ehk juba eraldi hariduse arengukava. 

Vallo Reimaa: praegu parandame/muudame olemasolevat arengukava, kui tahame minna sisus 

täpsemaks tuleks koostada eraldi hariduse arengukava. 

Irina Šulgina: valla arengukavas ei saa kõike täpselt kirja panna, kuhu soovime jõuda, vaid siin tuleks 

hariduse teemasid käsitleda üldisemalt. 

Rein Luuse: arengukava kolmandas peatükis on esitatud üldised visioonid, need tuleks ka üle vaadata 

ning teha sinna vajadusel uuendused (vt peatükk 3.1 „Jõhvi – kõiki haridustasemeid hõlmav ja 

ühendav hariduskeskus“). 

Vallo Reimaa: valla arengukava ei saa käsitleda peenelt hariduse visiooni. 

Rein Luuse: siin tekibki küsimus – kas on vajadus eraldi hariduse valdkondliku arengukava 

koostamiseks? 

Vallo Reimaa: meil oleks vaja lahendada mõlemad eesmärgid – algselt valla arengukava ülevaatamine 

ja muutmine ning siis valdkondlik arengukava koostamine. 

Tea Allikmäe: esmalt peame üle vaatama valla arengukava, mis on tihedalt seotud eelarve 

koostamisega, millise koostamise protsess algab peagi. 

 

Toimus arutelu valla arengukavas hariduse ja noorsoo valdkonda reguleerivate sätete üle ning 

otsustati formeerida ettepanekud kehtiva arengukava muutmiseks alljärgnevalt. 

• Punkt 1.12.1.1 – lisada Hälis Värimäe ettepanek teksti; 

• punkt 1.12.1.5 – Maria Laanemäe andis ülevaate kehtivatest lepingutest ning vastavalt 
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faktilisele olukorrale korrigeeritakse teksti; 

• arengukavasse lisatakse alajaotisesse 1.12.1. täiendav punkt (1.12.1.15) vastavalt Hälis Värimäe 

ettepanekule Montessori pedagoogika rakendamise kohta; 

• komisjon andis punktidele 1.12.1.10, 1.12.1.11 ja 1.12.1.12 uuendatud sõnastusettepanekud 

vastavalt olemasolevale olukorrale; 

• punkti 1.12.1.13 osas andis Maria Laanemäe selgitusi – peagi toimub kokkusaamine Tervise 

Arengu Instituudi inimestega, kellega arutame laste ja perede heaolu arengukava uuendamist, see 

punkt peaks sisse jääma; 

• punkti 1.12.1.14 juures toimus arutelu Jõhvi Põhikooli vajaduse üle lisaruumide järele; 

Vallo Reimaa – riigi mudel koolide ehitamise rahastamiseks oli just selline, et vähenema peab 

ruumide pind, kuna õpilaste arv koolides pidevalt väheneb; 

Tea Allikmäe: keegi ei näinud kooli planeerimise ajal ette, et tuleb lapsi juurde, seda praegu just 

sõjapõgenike näol; 

Hälis Värimäe: vene emakeelega lapsed tahavad järjest enam õppima asuda eesti õppekeelega 

koolides, mis tingib lisaklasside tekke ning ka vajaduse klassiruumide järele; 

Arutelu tulemusena lepiti kokku, et Jõhvi Põhikooli vajadus lisaruumide järele on jätkuvalt aktuaalne 

ning arengukava teksti jäetakse punkt sisse. Samuti, et lisatakse vastav kitsaskoht alajaotis 1.12.2.2 

„Arengut takistavad piirangud“ alla. Lisaruumide vajadus kehtib mõlema põhikooli osas. Ajutiselt 

kasutatakse teisi valla pindasid (huvikoolidele üle antud, endise suurema koolihoone kompleksi 

osasid, mida rekonstrueerimistööde käigus ei lammutatud), kuid ei ole veel täit selgust, kas tegemist 

on jätkusuutliku lahendusega. 

• Hälis Värime saadetud ettepanekutes viidatud punkt 1.12.1.15 tõstetakse arengut takistavate 

piirangute jaotise alla (HEV klasside ja sellega seotud tegevuste vajadus); 

Tea Allikmäe: lisasin piirangute alla ka HEV spetsialistide vajaduse punkti, uuendamist vajab ka 

rahastusmudel, mis ei ole jätkusuutlik ning on ammendunud. 

 

Mait Sepp: varemalt on kerkinud üles teema, et Jõhvis oleks vaja õpilaskodu ehitada, kas see vajadus 

on ära langenud? 

Rein Luuse: leian, et ka praegu on vajadus õpilaskodu järele, mis võiks teenindada nii 

riigigümnaasiumi kui võib-olla veel mõnda teist õppeasutust. Võib-olla nii mõnigi õppur kaugemalt 

tuleks Jõhvi Gümnaasiumisse, kui siin oleks õpilaskodu võimalust pakkuda. Sarnaselt on näiteks 

Noarootsis, Iisakus, Nõos. See ei ole kindlasti ainus argument, kuid siiski oluline kaasneda võiv 

asjaolu, mille järgi õppeasutuse valik langetatakse, kuhu õppima pürgitakse. 

Vallo Reimaa: riiklik haridusmudel ei näe üldjuhul riigigümnaasiumide juurde õpilaskodusid. 

Mait Sepp: kuivõrd õpilaskodu puudumine võiks olla arengut piirav? 

Rein Luuse: koodikool on vallavalitsusest küsinud, et kas vallal oleks nende õpilastele majutuskohti 

pakkuda. 

Vallo Reimaa: me ei saa hakata lahendama riigi- või erakooli probleeme. 

Rein Luuse: Jõhvi ei saagi ehk päris üksinda õpilaskodu probleemi lahendada. Aga kui meil tekib 

mõningane võimsusvaru (näiteks kui üürieluasemete projekt mingil kujul rakendub ja seal tekib 

teatud perioodil võimsusvaru, siis ei pruugiks ju välistada, et seal ka koodikooli õppurid majutuvad). 

Sarnaselt on olnud kutsekoolil, et ajal, kui nende uuendatud ühiselamus oli vabu tube, said seal 

elupinda üürida ka teised, kes polnud otseselt kutsekooliga seotud. 

Vallo Reimaa: põhihariduse andmiseks me õpilaskodu ei vaja. 

Seega õpilaskodu vajadust valla arengukavas praegusega ei kavandata kajastada. 

 

Jätkati kehtiva arengukava punktide aruteluga: 

• punkti 1.12.2.2.2 lisatakse Vallo Reimaa ettepanekul ka koolide juures olevad huviringide 

juhendajad, kelle palk Irina Šulgina sõnul on võrdne miinimumpalgaga; 

• lisatakse ja sõnastatakse täiendav punkt Hälis Värimäe ettepanekust huvikoolide ja -ringide 

õpetajate ja juhendajate digioskuste arendamise vajadusest; 

• punkti 1.12.2.2.6 lisatakse Vallo Reimaa ettepanekul noortekeskuse lisapersonali vajadus, mis 



  

ilmnes noorsookomisjoni viimasel koosolekul. Vallo Reimaa tutvustas komisjoni liikmetele ka 

muid noortekeskusega seotud probleeme, mis vajaksid lahendamist ja mida käsitleti 

noorsookomisjoni viimasel koosolekul; 

• jaotist 5.3.1 ja 5.3.1.1. muudetakse vastavalt Hälis Värimäe ettepanekutele; 

• punktis 5.3.1.4 leidsid komisjoni liikmed, et soodustada tuleb kõikide laste lastehoiu võimaluste 

väljaarendamist, milleks käesoleval ajal on tekkinud vajadus, kuid leiti, et eeskätt peab võimaluste 

väljaarendamine toimuma just erivajadustega lastele; 

• punkti 5.3.1.5 lisatakse täiendus sõimerühma õpetajate pädevuse tähtsustamiseks; 

 

Koosolekult lahkus Maria Laanemäe 

 

• Punkti 5.3.1.7 sõnastust korrigeeriti vastavalt tegelikult kasutuses olevate programmidele ja 

meetoditele; Irina Šulgina tegi ettepaneku jätta punktist välja kahesuunalise keelekümbluse 

edasiarendamise vajadus, kuna see teema on kaotanud oma päevakajalisuse – tegelikult ei ole 

nõudlust eestikeelsete perede laste vene keele õppele keelekümbluse formaadis; 

• punkti 5.3.1.8 sõnastuse üle toimus arutelu, kus Vallo Reimaa püstitas küsimuse, et mida õpetajate 

ja pedagoogide üle-Eestiliste ning rahvusvaheliste koostööprojektide raames sisuliselt toetatakse? 

Hälis Värimäe: toetus seisneb selles, et kui nt on õpetajate vahetusprogramm, siis koolil tuleb leida 

asendusõpetaja ja seda saakski toetada; 

• punkti 5.3.1.10 osas leidis Anne Endjärv, et noorte osalemine erinevates programmides ja 

projektides on rohkem kooli ülesanne ning säte sellises sõnastuses ei peaks valla arengukavas 

olema.  Rein Luuse selgitas, et arengukavasse on teinekord sõnastatud ka soove ja ootuseid, mis 

vallal, kui koolipidajal on oma koolide suunas. Seda võib ka niipidi mõista. Samas noorte 

osalemist rahvusvahelistes koostööformaatides saab initsieerida ka vallavalitsuse poolt algatatud 

projektidega, eriti neid, mis hõlmavad mitut õppeasutust. Lisaks, noorteprojekte kutsuvad ellu ka 

nt noortekeskus või hoopis kolmandad osapooled (MTÜ-d, välispartnerid jne). Vald, soovides 

soodustada noorte osalemist, saab anda sinna kaaspanuse (nt kaasfinantseerimise jms). 

• punktis 5.3.1.11 tekitas küsimuse kuidas toetatakse noori nende kuulumisel 

noorteorganisatsioonides, Rein Luuse selgitas, et siinkohal on toetus nt organisatsiooni 

liikmemaksude tasumiseks, sõitude või projektide toetamiseks jne; 

• punkti 5.3.1.12 osas leidsid komisjoni liikmed, et haridus-, kultuuri- ja spordinõunikul tuleb 

selgitada, kas selline liikumine veel toimib või ei ole see säte enam asjakohane või tuleks ümber 

sõnastada; 

• punktis 5.3.1.14 leidis Tea Allikmäe, et Jõhvist pärit üliõpilaste ja kutseõppurite toetusfondi 

(stipendiume) tuleks suurendada, kuid see on igakordne eelarvearutelu küsimus; 

• punkti 5.2.1.15 osas leiti, et tegemist on sisuliselt korduva sõnastusega ning tuleks eespool olev 

sõnastus selle punktiga siduda ja nimetatud välja jätta; 

• punkti 5.2.1.17 osas leidis Hälis Värimäe, et nähakse ette küll uute õpetajate motivatsioonipakette, 

kuid väärtustada tuleb ka olemasolevaid õpetajaid ning välja töötada motivatsioonipakett ka neile 

– eeltoodud muudatusettepanek lisati teksti; 

• punkti 5.3.1.18 sõnastuses kontrollib arendusnõunik, kas väljend „noortegarantii riiklik 

tegevuskava“ on ajakohane ning sobiv jätkuvalt arengukavasse. 

 

 

Komisjoni esimees lõpetas arengukava arutelu ning andis komisjoni liikmetele teada, et saadetud faili 

alates punktist 6 ootab ta komisjoni liikmete parandus- või muudatusettepanekuid oma e-posti 

aadressile. Hiljemalt reedel, 20.05.2022, saadab ta koosolekul esitatud parandus- ja 

muudatusettepanekutega teksti komisjoni liikmetele, ettepanekud tuleb esitada hiljemalt 27.05.2022. 

 

Vallo Reimaa: kui soovime järgmisel aastal juba midagi haridusalaselt muuta, tuleb hiljemalt 

septembriks juba konkreetsete kulunumbritega välja tulla, st planeeritavaid tegevusi rahaliselt 

hindama – arengukavale peaks tekkima rahaline mõõde. 



  

Tea Allikmäe: haridus-, kultuuri- ja spordinõunik Maria Laanemäel esitada hariduskomisjoni 

augustikuu koosolekule arengukavas kajastatud teemade rahastamiseks vaja minevad summad. 

 

Järgmine hariduskomisjoni koosolek toimub 13.06.2022, algusega kell 17.00 

 

 

 

 

 

Tea Allikmäe 

Koosoleku juhataja       

 


